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Handicaprådet 
 

 
                   Referat 

 
 

 
Torsdag den 22. oktober 2015 kl. 17:00 – 19:00, mødelokale F 2, Rådhuset. 

 
 
 
 

MØDEDELTAGERE 
 

Udpeget af Danske Handicap- 
organisationer: 

Tommy Fritzen, næstformand (afbud) 

Kim Brendle 
Jette Berg, (afbud) 

Dorte Hammershøi Johansson (afbud) 

Benny Juul Neis 

Udpeget af Byrådet:  
 

Diana Larsen, formand 

Anne-Lise Kuhre 

Susan Stauersbøl (afbud) 

Lars Thelander Bostrøm 
Ole Søbæk 

 
 
 

Referent: 
Marianne Larsen, byrådssekretariatet 

 
 
 
 

Sag nr. 1 Godkendelse af dagsorden 

 
 
 
 
 
Sag nr. 2 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ad 1: 
Godkendt. 
 
 
 
Handicappris 2015 
Uddeling af Handicapprisen vil i år finde sted torsdag den 3. december, kl. 17.00 i 
Byrådssalen. 
Dagen den 3. december er den internationale handicapdag. 
Annonce indrykkes i lokalavisen i uge 41 og 43 og lægges på hjemmesiden, med 
en frist den den 22. oktober. 
Forslag til gaver drøftes. 
Ad 2: 
Dagen for overrækkelsen fastholdes til den 3. december kl. 17.00, 
såfremt der kommer indstillinger. Diana tager kontakt til Frederiksborg 
Amts Avis med henblik på noget omtale. 
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Sag nr. 3 Høringssvar fra Handicaprådet 

Drøftelse af arbejdsgang efter ændret procedure. 
 
Byrådet vedtog på sit møde i august 2015 at ændre proceduren for høring af 
Handicapråd og Ældreråd hvilket betyder, at sagerne som regel vil blive sendt i 
høring i rådene forud for den politiske behandling.  
Da rådene har ret til høring om alle sager, der vedrører mennesker med handicap 
eller sager, der har konsekvenser for ældrerområdet, sendes dagsordnen til 
henholdsvis Sundhedsudvalget og Velfærdsudvalget ud til høring, så snart de er 
klar til dette.  
Det vil typisk være ca. otte dage forud for møderne i udvalgene. Administrationen 
skal have evt. høringssvar dagen før kl. 12.00 for udvalgsmødets afvikling, så 
høringssvarene kan medbringes til udvalgsmødet og vedlægges sagen. Såfremt 
der er sager, hvor rådet har behov for en længere høringsperiode, bedes rådet 
kontakte administrationen. Større sager, som f.eks. kvalitetsstandarder inden for 
Ældre og Sundheds område, sendes i særskilt høring.  
Det er væsentligt at understrege, at det er en mulighed for rådene at afgive 
høringssvar og ikke en pligt.  

Forvaltningen hører gerne, hvis der er bemærkninger til den ændrede procedure. 

Ad 3: 
For at være med allerede i opstartsprocessen ved forskellige tiltag i 
kommunen, er det nødvendt, at medlemmer bliver orienteret om 
fagudvalgenes årshjul, hvor det fremgår, hvilke nye planer og tiltag der 
arbejdes hen imod. 

Der sættes et fast punkt på dagsordenen med ”Årshjul fra 
fagudvalgene”. 

 
Sag nr. 4: Planlagte Tema-drøftelser 

Handicaprådets prioriteret rækkefølge over tema-drøftelserne. 
Yderligere temaer kan tilføjes listen. 

 
18. sept.:  Visioner – Dansk Handicaporganisation, Mette Søndergaard 

Pedersen deltog og kom med input til hvad Handicaprådet kunne 
overveje i deres fremtidige arbejde med fokus på det gode 
samarbejde. 

 
23. feb. ’15: Sundhedsudvalget - Besøg af formanden for Sundhedsudvalget, 

Jesper Wittenburg. 
 

 
21. april ’15: Tilgængelighed – Anders Sparholdt fra Byggeri og Natur 

deltog og orienterede om reglerne for tilgængelighed. 
 

 
(22. juni ’15: Mødet aflyst) 
(17. sept ’15: Mødet aflyst) 

 
 Fra Vision til målsætninger / Handicappolitik. Er tilføjet listen 

på baggrund af oplæg fra DH, som deltog i mødet den 18/9. 
Formand for Dansk Handicaporganisationer: Thorkild Olesen. 
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 Inklusion i Folkeskolen – Anne-Mette Risgaard Schmidt 

inviteres til at deltage. Uddannelsesudvalgets beslutninger på 
området vil kunne læses her:  Referater fra Uddannelsesudvalget 

 
 Arbejdsmarked – administration / regler flex-job, løntilskud 

m.m.. Diana Larsen inviterer Jobcenterchef Merete Kølln og aftaler 
indhold m.m. 

 
Ad 4: 
Når der inviteres til tema-drøftelser er det vigtigt, at både politiker og 
embedsmænd for det pågældende tema inviteres. 
Hvis medlemmerne har emner de ønsker optaget på dagsordenen 
tages kontakt til Diana. 

 
  

 
 
 
 
 

Sag nr. 5 Meddelelser 
  

 Charlotte Friedrichsen er udtrådt, og Ole Søbæk deltager som 
 suppleant, indtil ny er udpeget. 
  
 Næste møde er fastsat til mandag den 9. november kl. 17.00 – 19.00. 
   
 Referater fra alle  politiske møder til orientering. 
 
 
 
 

Sag nr. 6 Eventuelt 
 Ad 6: 
 Der var intet under eventuelt. 

  


